
Protokół Nr VIII/2011
z VIII Sesji Rady Gminy Dygowo

odbytej dnia 21 czerwca 2011 roku

Otwarcia obrad VIII sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 15-tej dokonał Przewodniczący 
Rady Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Skarbnik, Panią 
Sekretarz, Zastępcę Wójta, Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów oraz 
Radnego Powiatowego Waldemara Pankiewicza.

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 14 – stu radnych i 16 – tu zaproszonych gości (listy 
obecności stanowią załącznik do protokołu).

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję.

Porządek obrad przyjęty przez Radę – jednogłośnie, przedstawia się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.

2. Zgłaszanie interpelacji.

3. Informacja z działalności Wójta.

4. Podjęcie uchwały w sprawach: 

1. zatwierdzenia sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego i 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok,

2. udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok,

3. zmiany w budżecie gminy na 2011 rok,

4. zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021,

5. zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu na finansowanie 
planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego,

6. zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu na finansowanie 
planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego,

7. zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów 
zawierających azbest dla Gminy Dygowo na lata 2008-2032”.

      5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
      6. Wolne wnioski.
      7. Zakończenie obrad. 

Protokół z ostatniej VII sesji Rady Gminy Dygowo dostępny był w biurze Rady Gminy i jest do 
wglądu na dzisiejszej sesji.

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie.



Ad. 2. Zgłaszanie interpelacji. 

Radna Ewa Madej – usunięcie płyt na drogę z prywatnej posesji w Świelubiu,

- wykoszenie trawy przy zbiorniku wodnym w Dębogardzie,

- wymiana pojemnika na szkło w Dębogardzie,

- wymiana zamknięcia na tablicy ogłoszeń w Dębogardzie.

Radny Marek Szkudlarek – dostawienie śmietników przy drodze w Skoczewie,

- dotacja w sprawie boiska, czy coś wiadomo w tej sprawie?

- droga na granicy Wrzosowa i Skoczewa w złym stanie technicznym, brak 
   odwodnienia.

Radny Witold Minkiewicz – ograniczenie na drodze z Wrzosowa do Kłopotowa na której 
pojawił się znak zakaz wjazdu pojazdów powyżej 5 ton, miejscowości zostały 
pozbawione dojazdu pojazdów cięższych.

Radny Artur Wasiewski – usunięcie krzewu z działki gminnej przy głównym skrzyżowaniu w  
    Dygowie,

- zatrudnienie Pani Przedszkolanki, której kończy się umowa, a rodzice 
    chcieliby aby nadal uczyła ich dzieci.

Radny Andrzej Supko – brak oznakowania istniejącego przejścia dla pieszych w Stojkowie 
oraz możliwości stworzenia drugiego przejścia dla pieszych w Stojkowie.

Radna Jolanta Pankiewicz – sprawa przeniesienia pojemników na śmieci we Wrzosowe,

- bieżąca naprawa przystanków, 

- lasek obok P. Kirlejzy, razem z nadleśnictwem należałoby skontrolować,

- przyłącze wodne Pani Krejner i P. Boguszyńskiej, 

- próg zwalniający obok Szkoły we Wrzosowe,

                  - zapadający się chodnik na osiedlu we Wrzosowie,

               - zapchany rów na wysokości tartaku we Wrzosowe,

- brak dojazdu ze Skoczewa do Kołobrzegu, brak przewoźnika,

                  - koszenie Barszczu Sosnowskiego we Wrzosowie,

                                    -  monitoring na Orliku, 

      -  likwidacja oświetlenia na placu zabaw obok Przedszkola. 



Ad. 3. Informacja z działalności Wójta.
(stanowi załącznik do protokołu)

Wójt - udzielił odpowiedzi na interpelacje w sprawie boiska w Skoczewie – trwa etap oceny 
formalno – merytorycznej, na ten etap nie mamy żadnego wpływu. Wszystkie te inwestycje są 
różnie pogrupowane więc na tym etapie musimy cierpliwie czekać.

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach:
1)      zatwierdzenia sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego i sprawozdania   

z wykonania budżetu za 2010 rok,

Pan Przewodniczący – poinformował, że zmianie uległa ustawa o finansach publicznych, 
sprawozdanie zostało złożone w ustawowym terminie.

Wójt – szczegółowo omówił sprawozdanie z wykonania budżetu. Które było okazją do 
podsumowania roku pracy. W 2010 roku zostało zrealizowanych wiele inwestycji w tym min. 
została zakończona inwestycja wodno – kanalizacyjna w ramach funduszu spójności. 

Pan Przewodniczący – popieraliśmy inwestycje, które były proponowane. Nasza Gmina uległa 
pozytywnym zmianom.

Radny Robert Jaruzel – zapoznał wszystkich z uchwałą RIO w sprawie sprawozdania z 
wykonania budżetu (stanowi załącznik do protokołu).

Pan Przewodniczący – informacja o stanie mienia komunalnego została również złożona ze 
sprawozdaniem.

Radna Ewa Madej – zapoznała wszystkich z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok (stanowi załącznik do 
protokołu).

Pani Jolanta Pankiewicz – zapoznała wszystkich z uchwałą RIO w sprawie wydania opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Dygowo 
(stanowi załącznik do protokołu).

Głosowanie:

za – 14

przeciw – 0

wstrz. – 0

Uchwała podjęta - jednogłośnie.



2)     udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok,  

Głosowanie: 

za – 14

przeciw – 0

wstrz. – 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie

Pan Przewodniczący – pogratulował Wójtowi oraz Pani Skarbnik

Wójt – podziękował za udzielenie absolutorium

Przerwa – 10 min.

3) zmiany w budżecie gminy na 2011 rok,

Na obrady po przerwie nie powróciła Radna Edyta Bernatowicz.

Wójt – wszystkie zmiany zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji.

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Głosowanie:

za – 13

przeciw – 0

wstrz. – 0

Uchwała podjęta - jednogłośnie.

4) zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021,

Na obrady powróciła Radna Edyta Bernatowicz.

Wójt – uchwała ta jest konsekwencją uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy.

Opinia Komisji Finansów – pozytywna.



Głosowanie:

za – 14

przeciw – 0

wstrz. –0

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

5) zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu na finansowanie planowanego  
deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego,

Pan Przewodniczący – uchwała ta dotyczy kredytu na zakup działki nr 478/2 w Dygowie.

Radny Piotr Krysztofiak – czy jest już pomysł zagospodarowania tej działki?

Wójt – na pewno najpierw trzeba wszystko scalić i dokonać nowego podziału. Może to być teren 
parkingowy, dla Domu Kultury, ale sprawa jest otwarta.

Pan Przewodniczący – należy przeanalizować różne plany w tym zakresie, może na wspólnych 
posiedzeniach Komisji.

Opinia Komisji Finansów – pozytywna.

Głosowanie:

za- 13

przeciw – 1

wstrz. – 0

Uchwała podjęta – większością głosów.

6) zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu na finansowanie planowanego  
deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego,

Radna Jolanta Pankiewicz – czy nie powinno być to wszystko oddzielnie wymienione w 
oddzielnych uchwałach, oddzielnie każdy kredyt na każdą inwestycję?

Pani Skarbnik – nie musimy tych kredytów rozbijać na każdą inwestycję osobno, wcześniej 
była zgoda Rady na te inwestycje. Dla nas jest korzystniej jak jest to wszystko w jednej uchwale. 



Pan Przewodniczący – uchwała ta jest konsekwencją uchwały dotyczącej zmian w budżecie.

Opinia Komisji Finansów – pozytywna.

Głosowanie:

za – 14

przeciw – 0

wstrz. – 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

7) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla  
Gminy Dygowo na lata 2008-2032”,

Wójt – do uchwały tej trzeba było nanieść dokładnie zmierzone powierzchnie dachów, gdyż 
stanowi ona załącznik do wniosku. W poprzedniej uchwale powierzchnie dachów podane przez 
właścicieli były nieścisłe. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna.

Głosowanie:

za – 14

przeciw – 0

wstrz. –0

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Wójt – płyty w Świelubiu – przed składowaniem płyt uzyskano zgodę właściciela aby złożyć 
tam płyty, nie określono terminu kiedy je zabierzemy, ale postaramy się wkrótce to zrobić,

- pojemniki na szkło – zostaną zakupione już wkrótce,

- tablica ogłoszeniowa w Dębogardzie już wkrótce zostanie naprawiona,

- pojemniki w Skoczewie – kosze są związane z przystankami, wkrótce kończy się umowa więc 
zastanowimy się nad dodatkowymi koszami przy podpisywaniu nowej,

- droga na granicy Wrzosowa i Skoczewa – będzie naprawiona ale jest to droga, która wymaga 
poważnej inwestycji w przyszłości.

- ograniczenie tonażu na drodze Wrzosowo – Włościbórz pojawiło się niedawno, zajmiemy się 
tym i wyjaśnimy tą sprawę,



- krzew przy skrzyżowaniu w Dygowie – od wielu lat przycinaliśmy ten krzew systematycznie, 
zajmiemy się tym tematem. Sprawa dotyczy bezpieczeństwa w tamtym rejonie zwłaszcza w 
sezonie gdy tworzyły się korki, ciągnie się wiele lat. 

Radny Artur Wasiewski – postawienie znaku zakazu postoju przy sklepie pojawiło się w 
momencie gdy budynek GOKu został wyłączony z użytkowania. Gdy były sesje w tym budynku 
nikomu nie przeszkadzały zaparkowane samochody.

Wójt – zakorkowania zaczęły się podczas remontu drogi krajowej nr 11, gdy cały ruch został 
puszczony przez Dygowo. Apelowałem do Radnych aby korzystali z Placu Wolności.

Pan Przewodniczący – osobiście apelowałem do Radnych ubiegłej kadencji aby nie parkowali 
samochodów podczas obrad, żeby parkowali auta na Placu Wolności.

Wójt – sprawa nauczycielki. Pani nie jest zwolniona, tylko kończy się jej umowa. Wydałem 
wskazówki dla Dyrektorów Szkół, aby nauczycieli, którzy są na emeryturze zatrudniać tylko w 
wyjątkowych przypadkach, ponieważ są to drożsi nauczyciele oraz dlatego, żeby dać szansę 
młodym nauczycielom. Decyzję podejmują Dyrektorzy Szkół.

Radny Artur Wasiewski – chodzi o dobro dzieci, pod tym pismem podpisała się grupa 
rodziców. Rodzice oczekują takiej odpowiedzi od Pana, jakiej udzielił Pan tu na sesji, ponieważ 
nie otrzymali żadnej odpowiedzi do tej pory. 

Wójt – sprawdzę tą sprawę z brakiem odpowiedzi, na pewno zostanie to wyjaśnione. Rodzice 
mają prawo do wyrażania opinii. Decyzja przez Panią Dyrektor została już chyba podjęta. Ja 
dałem wskazania Dyrektorom Szkół, natomiast nie będę się mieszał do decyzji personalnych 
podejmowanych przez Dyrektorów,

- przejście dla pieszych w Stojkowie – zajmiemy się tą sprawą, to Zarząd Dróg o tym decyduje, 
ale zbadamy tą sprawę,

- oświetlenie przy drodze do zakładu mięsnego we Wrzosowie – proszę o złożenie takiego 
wniosku w formie pisemnej, zobaczymy co się da z tym zrobić,

- przystanki będziemy naprawiać systematycznie,

- inspekcja lasku – wkrótce odbędzie się taka inspekcja z kimś z Nadleśnictwa,

- przyłącze wodne – sprawa jest w toku,

- próg zwalniający – został już zgłoszony,

- zapadający się chodnik jest na terenie spółdzielni, nie jest to nasz teren,

- Straż Gminna przeprowadza kontrole na przystankach i nie tylko, również w budynku byłego 
klubu we Wrzosowie. Sprawa budynku jest rozwiązywana przez odpowiednie organy,

- rów przy tartaku – zostanie sprawdzony,

- połączenie ze Skoczewa – wkrótce sprawa się wyjaśni,



- Barszcz Sosnowskiego – sprawą zajmiemy się kompleksowo. Na jesieni zrobimy kompleksową 
akcję uświadamiającą społeczeństwo o zagrożeniach, oraz przystąpimy do działań mających 
na celu usunięcie Barszczu na terenie całej Gminy. W chwili obecnej próbujemy zrobić to 
własnymi siłami, ale zakres jesiennych prac ma być kompleksowy. Będziemy w tej sprawie 
współpracować z sołtysami.

- oświetlenie na placu zabaw we Wrzosowie – najpierw były postulaty aby oświetlenie włączyć, 
teraz aby je wyłączyć, zajmiemy się tym tematem,

- ograniczenie prędkości na terenie Wrzosowa – znak dodatkowy do znaku z oznaczeniem 
miejscowości. Jeśli zgodzi się Zarząd Dróg to taki znak zamontujemy.

Ad. 6. Wolne wnioski.

Radny Powiatowy Waldemar Pankiewicz – przedstawił się wszystkim, podziękował za 
zaproszenie oraz zaufanie jakie otrzymał po wyborach. Obiecał, że dołoży ze swojej strony 
wszelkich starań, aby załatwiać wszystkie sprawy mieszkańców naszej Gminy, zwłaszcza w 
temacie dróg powiatowych.

Pan Przewodniczący – zapoznał wszystkich z pismem dotyczącym kosztów działania MWiK 
(stanowi załącznik do protokołu). Złożył gratulacje na ręce Wójta za wyróżnienie na Festiwalu 
Filmowym w Gdyni jego córki Katarzyny Zawadzkiej.

Wójt – podziękował za gratulacje w imieniu córki.

Radny Robert Jaruzel – podziękował za pomoc Panu Arkadiuszowi Kowalskiemu z Posterunku 
Policji w Dygowie, oraz OSP Dygowo za pomoc w organizacji Dnia Dziecka w Jazach.

Sołtys Łykowa – prośba o interwencję do Radnego Powiatowego o ograniczenie prędkości w 
miejscowości Łykowo.

Sołtys Gąskowa – Barszcz Sosnowskiego przy drodze powiatowej do Gąskowa oraz naprawa 
pobocza na tej drodze.

Pan Przewodniczący – poprosił Sołtysów o pomoc w zlokalizowaniu wszystkich terenów, na 
których znajduje się Barszcz Sosnowskiego, na terenie ich sołectw.

Radna Jolanta Pankiewicz – zapytała o termin sesji objazdowej.

Pan Przewodniczący – na następną sesję będzie zaproszona Pani Dyrektor Dróg Powiatowych. 
Zaproponował aby wspólne posiedzenie Komisji, które miałoby Radnych zapoznać ze stanem 
technicznym dróg na terenie Gminy odbyło się we wrześniu. 



Na tym porządek obrad VIII Sesji Rady Gminy został wyczerpany i Przewodniczący 
Rady Gminy o godz. 18:00 zakończył jej obrady. 

Protokołował


	Radny Witold Minkiewicz – ograniczenie na drodze z Wrzosowa do Kłopotowa na której 			pojawił się znak zakaz wjazdu pojazdów powyżej 5 ton, miejscowości zostały 			pozbawione dojazdu pojazdów cięższych.

